
PROTOKÓŁ   Nr   XVII/2012
z  posiedzenia  Rady  Gminy  Wijewo odbytego w dniu

29 marca  2012 r.
====================================================

W  posiedzeniu  udział  wzięli  :
Członkowie   rady  zgodnie  z lista  obecności.
Lista obecności 
stanowi zał. Nr 1
Sołtysi  wsi gminy Wijewo zgodnie z listą obecności..
Lista obecności   
stanowi zał. Nr  2
oraz  zaproszeni goście zgodnie  z listą obecności.
Lista obecności   
stanowi zał. Nr  3

Porządek posiedzenia :

1.   Otwarcie
2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

   3.  Interpelacje radnych
   4.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym.

5.  Informacja na temat porządku publicznego na terenie gminy Wijewo.
6.  Podjęcie uchwały w sprawie :
       1/  utworzenia funduszu sołeckiego na 2013 rok
       2/  przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
            zwierząt na terenie gminy Wijewo”.
       3/  określenia górnych stawek opłat za usługi usuwania odpadów komunalnych oraz 
            opróżnianie zbiorników bezodpływowych z nieruchomości na terenie gminy Wijewo,
      4/   zmiany uchwały Nr XV/106/2011 RG Wijewo z dnia 28 grudnia 2011 w sprawie budżetu 
           gminy na 2012 rok.
      5/   zaciągnięcia pożyczki z NFOŚ i GW,
      6/  zmiany zakresu wykonywania przedsięwzięcia pn.   „Budowa oczyszczalni i wykonania 
           I etapu sieci kanalizacyjnej dla miejscowości Wijewo:”
      7/  zmiany uchwały Nr XVI/120/2012 w sprawie zmiany budżetu na 2012 rok.
      8/  zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata  2012-2023,
      9/  zmiany w budżecie gminy na 2012 r.,        
7.   Zapytania i wolne wnioski.
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
9. Zakończenie

Ad. pkt. 1

Obradom  XVII  Sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy.  Powitał  obecnych  na  sali 
członków  rady, sołtysów oraz zaproszonych gości i pozostałych obecnych na sali. 
Przedstawił porządek obrad, który jak stwierdził został zmieniony poprzez usunięcie w pkt. 6 ppkt. 
2 oraz dodanie pakt. 6,7,8 . 
Przewodniczący poddał pod głosowanie zaproponowane zmiany. 
Radni zmiany przyjęli jednogłośnie.
Przewodniczący  przegłosował  porządek  obrad  po  uwzględnieniu  poprawek.  Porządek  obrad 
przedstawiony przez przewodniczącego został przyjęty bez uwag.

Ad. pkt. 2

Przewodniczący stwierdził, że protokół z poprzedniego posiedzenia odpowiada przebiegowi obrad 
i zawiera wszystkie tematy jakie były poruszone. Wobec powyższego zaproponował, aby protokół 
z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania.
Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag.
Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęty został  bez czytania – jednogłośnie.



Ad. pkt. 3

Radny Pan Radosław Zamiatała –zwrócił się o informację w sprawie wniosku o dofinansowanie 
        budowy oczyszczalni i kanalizacji, czy został już zakończony nabór, ponieważ jest to ważna 
        dla gminy inwestycja 
Radny pan Stanisław Kasperski - sprawa oświetlenia Kalku była już przedmiotem wielu dyskusji, 
      ale nadal nie jest rozwiązana, zaproponował, aby w miejscach gdzie nie jest to możliwe lub 
      generuje  wiesze  koszty  ze  względu  na  konieczność  pracowania  projektu  rozpatrzyć 
możliwość 
      postawienia lamp solarowych, które nie wymagają większej dokumentacji,
Radna Pani Joanna Miś – zwróciła się w sprawie nośności mostów głownie na drodze Brenno 
      Zaborówiec. Obecna nośność to 16 ton jest to znacznie za mało na potrzeby transportowe.

Ad. pkt. 4

Pan Wójt Ireneusz zając poinformował,  że nabór wniosków na realizacje zadanie oczyszczalni 
i kanalizacja jest do dnia 30 marca br. do godz. 24.  Cała dokumentacja jest jeszcze w gminie 
można zobaczyć  jaki  to  jest  ogrom dokumentów.  W trakcie  naboru zostały  zmienione  pewne 
zasady. Wcześniejsze złożenie pozbawiłoby nas możliwości dostosowania wniosku do aktualnych 
wymogów.
Poinformował o wydarzeniach jakie miały miejsce w okresie od ostatniej sesji:
15.02 – rozpoczął się cykl zebrań sprawozdawczych w OSP. Ustalono miejsce uroczystości 
Św. Floriana, które w 2012 odbędą się w Radomyślu.
17.02 – spotkałem się z Rada Nadzorcza Spółdzielni  Kółek Rolniczych w Wijewie,  na prośbę 
przewodniczącego P. Rygusika w celu omówienia aktualnej sytuacji spółdzielni z powody choroby 
prezesa.
20.02 – przeprowadziłem rozmowę z Burmistrzem gminy Sława  P. Sandrakułą w sprawie odbioru 
ścieków przez oczyszczalnie w Sławie, W wyniku rozmowy wydałem kolejna decyzję na wywóz 
nieczystości płynnych dla Zakłady Komunalnego w Sławie,
22.02 – uczestniczyłem w konferencji w Wrocławiu poświeconej wysypiskom śmieci. Zwiedziliśmy 
wysypisko  w  Gaci.  Stwierdził,  że  w  porównaniu  z  Trzebanią  nasze  składowisko  przerasta 
prezentowane pod względem standardu , wyposażenia, organizacji.
28.02  –  gościłem  w  urzędzie  Zarząd  OSP  Wijewo,  omówiliśmy  zakres  obchodów  80  lecia 
jednostki, które przypada w tym roku,
29.02 – swoje posiedzenia odbyły komisje stałe rady gminy,
02.03  –  organizacja  „Rodziny  wojskowe”  zorganizowała  coroczny  koncert  pn.  spotkania 
wiedeńskie. Bardzo udana uroczystość
05.03 – spotkałem się z rodzicami uczniów które są dowożone do szkoły przez rodziców z terenu 
Brenna Pola. Zgodnie z ustawa gmina ma obowiązek dowozu dzieci w wieku od 5 do 12 lat do 
szkoły  jeśli  odległość  przekracza  dla  młodszych  3  km.  a  dla  starszych  4  km.  Doszliśmy  do 
porozumienia na zasadzie kompromisu gmina będzie płaciła 1 zł.  za każdy kilometr a rodzice 
zobowiązali się rzetelnie przedstawiać ilość kilometrów pokonanych w ciągu miesiąca.
Dodatkowo poinformował, że gmina refunduje dowozy dzieci z różnymi dysfunkcjami do ośrodków 
specjalistycznych  poza teren gminy i  tak do Wolsztyna  4,  do  Wschowy 1,  do  Leszna 2 i  do 
Rydzyny 2.
06.03 – odbył się pogrzeb Prezesa SKR  P. Zenona Kubickiego,
      -  otrzymaliśmy zaproszenie na uroczyste otwarcie sklepu Lewiatan w Brennie e którym 
uczestniczył zastępca Pan Janusz Chodorowski.
07.03  –  na  skutek  interwencji  mieszkańców  gminy  odwieziono  do  schroniska  zwierząt  do 
Czempinia łabędzia, który po leczeniu w lecznicy w Lesznie ni rokował całkowitego wyzdrowienia,.
       - uczestniczyłem w zebraniu sprawozdawczym TPD w Brennie połączonym z  KGW, gdzie 
pokaz sztuki aktorskiej dała męska część mieszkańców Brenna, w przedstawieniu RZEPKA.
08.03 – wspólnie z skarbnik udaliśmy się do  Poznania w celu podpisania aneksu do umowy na 
dofinansowanie WDK w Brennie  na kwotę ok. 100 tys. zł.
09.03 – jako jedyny samorządowiec z okolicy zostałem zaproszony na otwarcie sali widowiskowo 
sportowej we Włoszakowicach. Sam obiekt budzi zachwyt, kubatura Sali jest imponująca .
12.03 – przeprowadziłem rozmowę w sprawie działki  stanowiącej część parkingu przy remizie 
Osp a będąca współwłasnością osób z Wielenia.  Uważam, że jest to na razie sprawa nie do 
załatwienia. Trwa tam spór rodzinny pomiędzy współwłaścicielami.



    - przeprowadziłem rozmowę z Prezesem GS’SCH” w sprawie podziału gruntów dotyczących 
budynku biurowca.

   - gościłem u siebie P. Ireneusza Piasnego, który zwrócił się o zakup działki gminnej przyległej 
do  jego  posesji  od  strony  remizy  OSP w  Potrzebowie.  Zakup  działki  pozwoli  na  poszerzeni 
gospodarstwa co może nadstawić bez przetargu.  Uważam, że możemy to zrobić po zapewnieniu 
wystarczającego obszaru dla straży. Zobowiązał P. Henryka Rygusika do dopilnowania interesów 
straży w Potrzebowie.
13.03 – otrzymaliśmy potwierdzenie z biura Związku Gmin Wiejskich RP o przyjęciu w poczet jako 
551 gmina.
         -  Fundusz Gruntów Rolnych poinformował o p[przyznaniu dofinansowania do remontu dróg 
Wąska i  Wczasowa w kierunku Ostrowa.  Poziom dofinansowania  to 150 tys.  na 1km drogi o 
szerokości  4  metrów.  Realizacja  tego  zadania  będzie  uzależniona  o  d  wyniku  przetargu  na 
oczyszczalnie i kanalizację.
14. 03 – zgłosił się Pan Tadeusz Walkowski  z wnioskiem o sprzedaż dotychczas dzierżawionej 
działki gminnej w Radomyślu z przeznaczeniem na pasiekę pszczela. Pan Wójt poprosił  Sołtys i 
radnego o zastanowienie się i ustosunkowanie do wniosku.
    -  odbyło  się  ostatnie  zebranie  z  cyklu  zebrań  sprawozdawczych  w  jednostkach  OSP 
w Zaborówcu.   Dziś  odbędzie  się  w  Radomyślu  zebranie  Zarządu  Gminnego  OSP  ,  które 
podsumuje zebrania i ustali harmonogram wydarzeń i uroczystości strażackich w 2012 roku.
15.03 – firma ATUT realizująca miękkie projekty w zakresie oświaty. Na terenie gminy wykonała 
już  kilka  takich  projektów  z  dobrym  skutkiem.  Projekty  miękkie  charakteryzują  się  wysokim 
dofinansowaniem. Propozycja dotyczyła przede wszystkim  przedszkola i  utworzenia kolejnego 
oddziału  w  związku  z  reforma  i  większą  ilością  dzieci  realizujących  obowiązek  szkolny.  Po 
przeanalizowaniu propozycji zdecydowaliśmy o nie przystąpieniu do programu ponieważ reforma 
oświaty jest niepewna. Brak konkretnego terminu jej wprowadzenia. Ponadto udział gminy byłby 
spory ok. 100 tys. zł.
    -  wspólnie z zastępca dokonaliśmy uhonorowania par małżeńskich, które w 2011 obchodziły 
50 lecie pożycia małżeńskiego.  Złote gody obchodzili  Państwo: H.L. Cichoszewscy z Brenna , 
L.B.  Lachmanowie  z  Wijewa,  M.B.  Szulcowie  z  Miastka,  T.Z.  Misiowie  z  Brenna,  K.JH. 
Szmytowie z Wijewa, W.K. Wolniczakowie z Brenna, A.M. Wolnikowie z Brenna .
16.03 – spotkałem się z P. Agnieszka Kaczmarek w sprawie domu starców. Jest inwestor, który 
na terenie gminy  chciałby otworzyć taki dom. Szuka gruntu o pow, 3 ha do zagospodarowania.
Poinformowała o zajęciu czołowego miejsca w konkursie najlepiej prowadzony prywatny ośrodek 
zdrowia. 
Pan Wójt poinformował, że w najbliższym czasie powinna rozwiązać się sprawa stomatologa na 
terenie gminy. Jest chętna pani z Głogowa. W ośrodku można wygospodarować pomieszczenie 
po ginekologu na którego NFZ nie podpisał kontraktu.
20.03 – odbyło się walne zebranie Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji Wiejskich 
we Wschowie w trakcie którego ustalono nowa stawkę za wodę w kwocie 2,90 plus VAT.
21-23.03 – uczestniczyłem w spotkaniu Klubu Wójtów,
23.03 – żegnaliśmy  kierownika rewiru dzielnicowych w Wijewie, który odchodził na emeryturę. 
Myślę, że wpisał się w nasz krajobraz pozytywnie, Wzajemna współpraca układała się wzorowo.
26.03  –  spotkałem  się  z  dyrektorem  Szkoły  Podstawowej  w  Wijewie   w  sprawie  projektów 
miękkich oraz zwiększenia godzin lekcyjnych i remontów w szkole,
    - rozmawiałem z Dyrektorem MZWiKW we Wschowie na temat rozbudowy linii wodociągowej w 
Brennie w kierunku Miastka. Myślę, że lada chwila powinni zacząć,
    -  kolejny raz odwiedzili  urząd strażacy z Wijewa w sprawie  obchodów 8o lecia jednostki. 
Planują odrestaurować stara „sikawkę”, która kiedyś służyła strażakom.
28.03  –  odbyło  się  podsumowanie  Wojewódzkiego  Regionalnego  Programu  Operacyjnego. 
Województwo wielkopolskie uplasowało się na 2 miejscu w Polsce pod względem wykorzystania 
funduszy  z  tego  programu  (87%).  W  podsumowaniu  uczestniczyli  Marszałek  Województwa  i 
minister Rozwoju Gospodarczego. Pierwsze miejsce zajęło woj. Mazowieckie z którym nie mamy 
szans.
W 2013 roku kończą się priorytety na budowę oczyszczalni.  Następna dziedzina, która będzie 
preferowana będą odnawialne źródła  energii(wiatraki, biomasa) przy dofinansowaniu do 7- %.
Alokacja środków jest wysoka i wynosić będzie 300 Euro na 1 mieszkańca.



Ad. pkt. 5

Informacje z  stanu bezpieczeństwa na terenie gminy Wijewo złożył  Komendy Miejskiej Policji 
w Lesznie nadkomisarz Robert Bekiert. Powitał wszystkich zebranych. Złożył informacje na temat 
bezpieczeństwa na terenie powiatu i gminy w 2011 roku. 
Informacja stanowi zał.  do niniejszego protokołu.
Podziękował  za pomoc udzielona Policji.  Stwierdził,  że policja winna być dla społeczeństwa a 
przede wszystkim skuteczna. Obywatel  natomiast pomimo swoich praw powinien przestrzegać 
obowiązujących przepisów.
Poinformował, że od 01 kwietnia rewir zostanie powiększony o jednego funkcjonariusza.
Pan  Wójt  –  jest  to  informacja,  która  nie  jest  mi  obca.  Corocznie  Komenda  Miejska  przesyła 
sprawozdanie z swej działalności do gmin. Pomimo, że jesteśmy mała gmina mamy mało zdarzeń 
to  maja  one  inny  charakter  wynikają  z  zagrożeń  zewnętrznych  i  związanych  z  sezonowym 
napływem   ludności.  Rozwiązania  organizacyjne  w  policji  są  w  różnych  powiatach  różne. 
Uważam, że u nas jest  dobrze.  Likwidacja  posterunku na Ostrowie  i  zwolnienie  pomieszczeń 
przez policje wykorzystamy  na poprawę warunków sanitarnych.

Przewodniczący obrad podziękował za złożoną informacje i ogłosił 10 minutową przerwę

Po wznowieniu obrad  przewodniczący obrad zaproponował,  aby w miejsce pakt. 2 w pkt 6 w 
miejsce  projektu  uchwały  o  stawkach  za  zajęcie  pasa  drogowego  do  której  nie  zgłoszono 
nowelizacji a wprowadzić projekt uchwały omawiany na posiedzeniu komisji w dniu 29.02.2012 r. 
a  dotyczący  programu  opieki  nad  zwierzętami  oraz  zapobieganiu  bezdomności  zwierząt  na 
terenie gminy, który nie został wprowadzony do porządku obrad.
Poddał pod głosowanie zaproponowana zmianę.
Do treści zmiany radni nie wnieśli uwag.
Następnie przystąpiono do omówienia kolejnego punktu porządku tj. podjęcia uchwał.

Ad. pkt. 6 

1/  projekt uchwały w sprawie nie/wyodrębnienia funduszu sołeckiego na 2013 rok  odczytał  
     Przewodniczący rady Gminy
Radny  Pan  Roman  Jęśkowiak  –  po  przemyśleniu  będę  głosował  za  wydzieleniem  takiego 
funduszu. Każda kwota dla małej miejscowości jest szansa na pobudzenie inicjatywy społecznej
i uaktywnić mieszkańców. Wiele rzeczy można zrobić przy pomocy mieszkańców ale trzeba mieś 
jakieś środki. Wydzielanie środków przez urząd jest pewnym ograniczeniem i hamuje  inicjatywę.
Wydzielenie tych środków będzie z korzyścią dla wsi.
Radna Pani  Joanna Miś  – poparła  stanowisko  przedmówcy.  Stwierdziła,  że przez utworzenie 
funduszu  nic  nie  tracimy,  ponieważ  część  pieniędzy  wraca  do  gminy  z  budżetu  państwa. 
Zaproponowała  aby w przyszłości poszerzyć grono konsultantów o rady sołeckie.
Radny Pan Radosław Zamiatała – jestem za utworzeniem funduszu który może pobudzić rady 
sołeckie do działania, oni najlepiej wiedza na co wydać jakie są potrzeby,
Radna Pani Urszula Rimke – zwróciła się z zapytaniem, czy wszystkie wsie musza być zgodne 
w decyzji w sprawie fundusz czy mogą być zdania podzielone.
Pan Wójt – decyzję o utworzeniu funduszy podejmuje rada i radni decydują o  tym czy fundusz 
zostanie utworzony czy nie. Nie ma Możliwości uchwalenia funduszu dla części wsi. 
Radny  Pan  Alojzy  Wolniczak  –  czy  z  funduszu  sołeckiego  będzie  można  kupić  farbę  do 
malowania czy kostkę na remont chodnika. 
Radny  Pan  Edwin  Wojciech  –  czy  w  przypadku  utworzenia  funduszu  równanie  dróg  będzie 
płacone z tej puli, bo wówczas nie zostanie nam nic albo zabraknie.
Sołtys wsi Zaborówiec Pan Marian Białas – rady sołeckie nie są zorientowane co można zrobić 
z funduszem sołeckim, dlatego trudno im zdecydować ale pieniądze na drobne sprawy by się 
przydały. 
Pan Janusz Chodorowski – pieniądze z funduszu można przeznaczyć na zadania, które wynikają 
z  katalogu  zadań  przeznaczonych  do  realizacji  przez   gminę.  Do  30  września  roku 
poprzedzającego  obowiązywanie  funduszu  zebranie  wiejskie  podejmuje  uchwałę  o  zakresie 



zadań, nie ma jednak później  możliwości zmiany zadania. Nie ma możliwości przesunięcia na 
inne zadanie.
Radny Pan Roman Jęśkowiak – jeśli pieniądze nie zostaną wykorzystane przez sołectwo to wrócą 
do budżetu gminy.
Radna Pani Urszula Miksza - w sprawie funduszu są niejasności czy można przenieść podjęcie 
uchwały na następną sesję.
Pani  skarbnik  – uchwała  musi  być  podjęta,  jeśli  nie  podejmiemy uchwały  to  automatycznie  z 
 mocy ustawy należy taki fundusz utworzyć
Radny Pan Alojzy Wolniczak – czy  z  tego funduszu można naprawiać  chodniki  przy drodze 
powiatowej,
Radny pan Radosław Zamiatała – czy z funduszu można wykonać poszerzenie  placu tanecznego 
przy wigwamie.
Pan Wójt  - na drodze powiatowej nie możemy robi…ć z pieniędzy gminnych, plac przy wigwamie 
można z funduszu przebudować,
Pan Wójt -  mój stosunek do funduszu jest obojętny. Fundusz jest przyznawany w zależności od 
ilości  mieszkańców ale ustawa ogranicza jego wysokość  maksymalną i  większe miejscowości 
mają  limit  pomimo,  że  fundusz  tworzy  się  z  dochodów  mieszkańców  i  to  jest  bardzo 
niesprawiedliwe.  Jest  z  pewnością  przydatny  do  realizacji  drobnych  spraw  w  małych 
miejscowościach.
Radny Pan Roman Jęśkowiak – fundusz sołecki  jest bardziej potrzebny małym wsiom, gdzie nie 
dzieje się nic, a małe kwoty mogą zapewnić realizacje drobnych potrzeb,
Pani Skarbnik – w przypadku podjęcia uchwały o wyodrębnieniu funduszu w pierwszej kolejności 
sołectwa muszą przystosować statut do wymogów ustawowych, do lipca złożyć plan działania, 
Radna Pani Urszula Miksza – jeśli rada sołecka zdecyduje o pomalowaniu ławek to czy  można 
kupić farbę i pomalować, czy jest wymagany przetarg na te prace,
Pani  Skarbnik  –  fundusz  jest  podzielony  według  złożonego  przez  RS  zapotrzebowania  i 
uwzględniony  w  wydatkach  budżetowych  na  odpowiednich  paragrafach.  Jeśli  jest  potrzeba 
wykonania któregoś zadania zgłasza się to w gminie., W zależności od wartości zadania robi się 
przetarg lub wystawia zlecenie na zakup materiałów lub wykonanie prac, to postępowanie jest 
realizowane przez gminę
Przewodniczący obrad zamknął dyskusje i zaproponował przegłosowanie stanowiska radnych aby 
mieć jasność jaka wersje uchwały poddać ostatecznie pod głosowanie .
Za utworzeniem funduszu opowiedziało się 6 radnych przeciwnym było 8 radnych jeden z radnych 
wstrzymał się od głosu. 
Odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  nie  wyodrębniania   funduszu  sołeckiego  na  2013  rok 
i poprosił o przegłosowanie projektu uchwały.
Uchwała Rady Gminy Nr XVII/ 122 /2012 w sprawie nie wyodrębnienia funduszu sołeckiego na 
2013 rok  podjęta została większością głosów: Za 8, przeciw 6 przy jednym głosie wstrzymującym.
Uchwała stanowi załącznik Nr 5

 2/  projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
      zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Wijewo” 
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – wyjaśnił, że do uchwalenia programu wymagane były 
pozytywne opinie od Inspektora Sanitarnego, Lekarza Weterynarii i Kół Łowieckich.  Negatywna 
opinie otrzymaliśmy jedynie od Powiatowego Lekarza Weterynarii. Przyczyna takiej opinii nie była 
podana z podtekstu można jednak wyczytać że powodem był brak punktu zapewniającego 
podpisania umowy na dyżur całodobowy lekarza weterynarii na tymi zwierzętami. Podpisaliśmy 
jako gmina umowę na pomoc doraźna jak inne gminy. Miesięczny koszt dyżuru całodobowego 
wyniósł by ok. 4 tys. zł.
Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XVII/ 123 /2012 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Wijewo” podjęta została 
jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 6

3/  projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi usuwania odpadów 
     komunalnych oraz opróżnianie zbiorników bezodpływowych z nieruchomości na terenie gminy 
     Wijewo,
Radny Pan Radosław Zamiatała – jak często podejmuje się uchwałę o zwiększeniu stawek za 
usuwanie nieczystości.



Pan Janusz Chodorowski – uchwała jest podejmowana w zależności o kalkulacji i opłacalności 
dotychczas obowiązujących stawek.
Do projektu uchwały nie wniesiono  uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XVII/ 124 /2012 w sprawie  określenia górnych stawek opłat za usługi 
usuwania odpadów komunalnych oraz opróżnianie zbiorników bezodpływowych z nieruchomości 
na terenie gminy Wijewo  podjęta została stosunkiem głosów 14 za przy jednym głosie 
wstrzymującym.
Uchwała stanowi załącznik Nr 7

 4/   projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/106/2011 RG Wijewo z dnia 28 grudnia 
       2011 w sprawie budżetu gminy na 2012 rok.
Pani Skarbnik – wyjaśniła, że jest to uchwała porządkując. Jak informowałam na posiedzeniu 
komisji w uchwale budżetowej w par. 10 wpisano błędnie kwotę 1944 tys. a powinno być 1440 tys. 
Niniejsza uchwała koryguje ten błąd.
Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XVII/ 125 /2012 w sprawie zmiany uchwały Nr XV/106/2011 RG Wijewo 
z dnia 28 grudnia 2011 w sprawie budżetu gminy na 2012 rok.  podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 8

      5/  projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z NFOŚi GW,
Pani Skarbnik – poinformowała, że na inwestycje pod nazwa budowa oczyszczalni i kanalizacji w 
Wijewie otrzymaliśmy pożyczkę z WFOŚi GW w Poznaniu kwotę 6 600 tys. zł., która będzie 
realizowana w ratach: w 2012  - 2 mil. w 2013 – 2,3 mil. zł. i w 2014 – 2,3 mil. zł.. 
zabezpieczeniem dla kredytu będzie weksel inblanko. 
Spłata jest rozłożona na 10  począwszy od następnego roku po zakończeniu inwestycji tj. od 2015 
roku do 2025. Tak długi okres spłaty wiąże się z koniecznością zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej.
Radny Pan Radosław Zamiatała – obciążenie budżetu na koniec 2012 roku wynosiło 54.13 %. 
Czy cała kwota będzie wchodziła w obciążenie czy tylko 2 mil. 
Pani Skarbnik – w skład obciążenia będzie wchodziła kwota 2 mil.zł. Prognozy zadłużenia na 
2012 po wprowadzeniu 2 mil. i skróceniem okresu budowy oczyszczalni ze względu na 
dofinansowanie z programu operacyjnego WRGO wynosi 44.26.
Pan Wójt – budowa kanalizacji z wyliczeń na dziś wynosi 20 mil zł. 10 mil. kosztów jest po stronie 
urzędu i 10 po stronie unii europejskiej. Z 10 milionów przypadających na urząd 6.3 mil. to kredyt.
Wszystkie te kwoty stanowią nasze zadłużenie, dlatego nie możemy wykazywać więcej inwestycji 
ponieważ generowało by to kolejne kredyty i moglibyśmy przekroczyć dozwolony próg. Stopień 
zadłużenia będzie się zmniejszał ponieważ w WPI są kwoty planowane a wszystko będzie 
zależało od przetargu jeśli będzie  niższy to kwota zadłużenia tez się zmniejszy, bo nie będzie tyle 
potrzeba. Będą spływały środki za wykonane zadań i to też będzie zmniejszało zadłużenie.
Radna Pani Joanna Miś – rozumiem, że ze spłata pożyczki gmina nie będzie miała problemów,
Pan Wójt – mam taka nadzieję i tak bym sobie życzył ale wszystkiego nie można przewidzieć,
Radny Pan Roman Jęśkowiak – podaż usług jest obecnie duża dlatego  jest szansa, że przetarg 
będzie rozstrzygnięty z korzyścią dla gminy
Do projektu uchwały nie wniesiono innych zapytań. 
Uchwała Rady Gminy Nr XVII/ 126 /2012 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z NFOŚi GW podjęta 
została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 9

 6/  projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały NR XVII/120/2012 w sprawie zmiany budżetu 
     gminy na 2012 r.
Pani Skarbnik – wyjaśniła, że wpłynęło pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej o skorygowanie 
zapisu dotyczącego zał. Nr 4 gdzie  w realizacji zadań administracji rządowej wpisano pomoc 
społeczna a powinni być opieka społeczna.
Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XVII/ 128 /2012 w sprawie zmiany uchwały NR XVII/120/2012 w sprawie 
zmiany budżetu gminy na 2012 r. podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 10



7/  projekt uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata  2012-2023,
Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Pani Skarbnik – poinformowała, że w WPF dokonuje się zmiany zał. Nr 1 dotyczącego dochodów, 
wydatków i długów. Zał. Nr 3 reguluje zakres przedsięwzięć realizowanych przez gminę..
Uchwała Rady Gminy Nr XVII/ 129 /2012 w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
na lata  2012-2023, podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 11

8/   projekt uchwały w sprawie zmiany zakresu wykonywania przedsięwzięcia pn.   „Budowa 
      oczyszczalni i wykonania I etapu sieci kanalizacyjnej dla miejscowości Wijewo.
Pani Skarbnik – dokonano zmian w zakresie środków własnych tj. środki z budżetu i pożyczka. 
Są to kwoty szacunkowe, które mogą ulec jeszcze zmianie.
Do projektu uchwały nie wniesiono uwag i zapytań. 
Uchwała Rady Gminy Nr XVII/ 127 /2012 w sprawie zmiany zakresu wykonywania 
przedsięwzięcia pn. „Budowa oczyszczalni i wykonania I etapu sieci kanalizacyjnej dla 
miejscowości Wijewo podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 12

9/  projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2012 r.,        
Pani Skarbnik – zmiany w budżecie są odzwierciedleniem zmian dokonanych z WPF i dotyczą 
głównie budowy oczyszczalni i kanalizacji. Kwoty przeznaczona na to zadanie zostały wykazane 
w zał. Nr 1 – kwota 4 670 ze środków unii ,w Zał. Nr 2 – 4 678 ze środków  europejskich  i w zał. 
Nr  4 -  2 870 ze środków własnych.  W związku z przyjęciem środków na ta inwestycje dokonuje 
się zwiększenia dochodów i wydatków. Budżet po stronie dochodów zwiększy się z 10 mil do 15 
mil. a po stronie wydatków z 15 mil. do 20 mil. 
Zwiększa się dochody z tytułu uzyskanego odszkodowania z firmy ubezpieczeniowej, zwrotu 
dochodów  wydatkowych na fundusz alimentacyjny, otrzymanych środków  na przebudowę dróg 
gruntowych (ul. Wąska i Wczasowa w Brennie). 
Dokonuje się zwiększenia kosztów dowozu dzieci do szkół, zakupu gazu na ogrzewanie sali 
w Wijewie.
Załącznik Nr 5 przedstawia  stan zadłużenia i źródła spłaty – kredyt czy dochody własne. 
Zał. Nr 3 przedstawia zmiany pomiędzy paragrafami w gminnym programie profilaktyki w związku 
z niedoborem na paragrafie opłaty sadowe.
Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XVII/ 130 /2012 w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2012 r., 
podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 13

Ad. pkt. 8

Radny Pan Alojzy Wolniczak:
  1/  chodniki na ul. Leszczyńskiej. Kościelnej i Jeziornej przy drogach powiatowych wymagaj 
       remontu. Na leszczyńskiej wjazdy zrobione z bloczków wykruszyły i są popękane może 
       wystarczy odwrócić bloczki,
  2/  kiedy rozpoczną się prace na drodze wojewódzkiej 305,
  3/  czy gmina planuje w tym roku ogólne sprzątanie gminy i kiedy by to miało nastąpić,
Radna Pani Joanna Miś:
  1/  zgłosiła, że lampa oświetlenia ulicznego na ul. Kępińskiej nie świeci,
  2/  czy w najbliższym czasie planuje się aktualizację, rozszerzenia studium zagospodarowania 
       gminy,
Radna Pani Urszula Miksza – studzienki kanalizacji deszczowej wymagają wyczyszczenia 
      i odmulenia aby dobrze spełniały swoje zadanie,
Sołtys wsi Potrzebowo Pani Barbara Wojciech – zgłosiła potrzebę zainteresowania się stanem 
      technicznym mostu na granicy z województwem lubuskim. Pomimo, że jest wąski to jedna 
      strona się zapada.
Radny Pan Józef Pukacki – ze sprawozdania Wójta wynika, że sprawa wykupu działki przy WDK 
      na parking jest wstrzymana czy wręcz niemożliwa. Zwrócił się z zapytaniem, czy są środki 
      administracyjne, którymi można przymusić do sprzedaży tej działki,



Sołtys wsi Przylesie Pan Roman Ratajczak:
    1/   kiedy możemy liczyć na szlakę na utwardzenie drogi  dojazdowej do Przylesia,
    2/   czy buła prowadzone jakiekolwiek rozmowy z Nadleśnictwem w sprawie przekazania drogi 
          na rzec gminy, aby można pomyśleć o jej utwardzeniu,
Radny Pan Edwin Wojciech 
   1/ poinformował, że nadleśnictwo zniszczona drogę podczas wywozu drewna zobowiązali się     
       naprawić,
   2/ budynek WDK po wycięciu drzew wygląda imponująco. Odsłoniły się jednak pewne        
       mankamenty tynku, które należałoby uzupełnić,
Radny Pan Henryk Rygusik – zgłosił sprawę korzystania z agregatu w hydroforni w Potrzebowie.
       Stwierdził, że nie może być tak aby nie było dostępu do hydroforni. Ostatnie zdarzenie –pożar 
       uświadomił nam, że należy szukać innego rozwiązania, aby majątek gminy był dostępny 
      i wykorzystany w razie potrzeby,
Radny Pan Sławomir Zając – zasugerował konieczność obcięcia gałęzi przy drzewach rosnących 
       na ul. Tartacznej w Zaborówcu. Ich stan zagraża użytkownikom,
Sołtys wsi Zaborówiec Pan Marian Białas
      1/ czy jest porozumienie ze Wschową w sprawie utwardzenia drogi do Lginia, będziemy robić 
          to  wspólnie czy Wschowa sama wyrówna i utwardzi,
      2/ zrobiłem rozeznanie w sprawie rekultywacji stawy strażackiego w Zaborówcu.  Wykonawca 
          określił koszt całkowity prac na kwotę 3.5 tys. zł. Czy są jakieś plany w tym zakresie ,

Ad. pkt. 9

Na zgłoszone interpelacje i zadane pytania  odpowiedzi udzielił Wójt Pan Ireneusz Zając.
1/ termin złożenia wniosku o dofinansowanie na budowę oczyszczalni upływa 30.03 o godz. 24. 
Wniosek jest jeszcze w urzędzie ponieważ ciągle jest aktualizowany, chcemy aby był jak 
najbardziej aktualny co zwiększy szanse na pozytywne rozpatrzenie,
2/ budowa lamp solarnych rzeczywiście nie wymaga tylu zabiegów. Jedna lampa kosztuje od kilku 
do kilkunastu tysięcy wszystko zależy od jej mocy i z czego jest zrobiona. Jest to pewna 
alternatywa, możemy rozpatrzyć taka możliwość. Duży opór w temacie oświetlenie Kalku stawia 
energetyka tłumacząc się, że istniejące tam słupy są do wymiany i dlatego nie można montować 
lamp.
3/ nośność mostu powinna być zmieniona w pierwszej kolejności na drodze o wyższej kategorii.
Gmina Wijewo złożyła już takie wnioski. Prawda jest, że legalny dojazd samochodem do Brenna 
czy Wijewa jest niemożliwy. O zwiększenie nośności występowaliśmy już dwukrotnie. Poseł 
\Borowiak również wystąpił z takim wnioskiem, w wyniku którego doszło do porozumienia 
Marszałków województw wielkopolskiego i lubuskiego w sprawie zwiększenia nośności na drodze 
wojewódzkiej. Nośność mostu na Lginiu już została podniesiona, Po stronie naszego 
województwa będzie to zrobione przy okazji przebudowy drogi 305.  W sprawie mostów na 
drogach powiatowych jest trudna rozmowa. Możemy zaprosić na posiedzenia odpowiednie 
władze powiatowe i omówić temat, Zwiększenie nośności mostu wiążę się z obowiązkiem 
dokonywania okresowych badań./ Musimy poczekać na efekty przebudowy 305.

1/ Przebudowa chodników przy drogach powiatowych to sprawa powiatu, jest to pole do pracy 
radnych powiatowych,
2/ droga 305 w planach była do przebudowy w 1013 roku, dotychczas wszystkie kolejne odcinki 
były robione w terminie ,
3/ sprzątanie gminy, bardzo chlubny pomysł, nie może być jednak inicjatywą gminy. Jako gmina 
nie możemy nic narzucać. Propozycja powinna wyjść od społeczeństwa . jako gmina możemy 
zakupić worki i rękawice.
Radny pan Alojzy Wolniczak – poinformował, że wieś Brenno w Ubiegłym roku zrobiła mapki 
podzieliła rejony i przydzieliła na każdy grupę ludzi (dorosłych i dzieci), który sprzątali a grupa 
osób z samochodem zbierała pełne worki.
Pan Stanisław Kasperski – uważam, ze organizacja sprzątania powinny zając się rady sołeckie. 
Zapotrzebowanie na worki należy zgłaszać u Pana Chodorowskiego.
Radny Radosław Zamiatała – w szkołach możemy zasygnalizować i zachęcić do wzięcia udziału 
w takiej akcji ale nie możemy zmuszać,
4/ nie świecącą lampę na ul. Kępińskiej zgłosimy do energetyki,



5/ obecnie nie jest przewidziana aktualizacja studium zagospodarowania gminy ponieważ 
najpierw musimy skończyć rozpoczęte zmiany planów miejscowych w Miastku i Wijewie. 
Wszystkie zmiany planów tak studium jak i planu ogólnego wynikają z potrzeb społecznych. Jeśli 
na terenie Potrzebowa będzie taka potrzeba to w przyszłości przystąpimy do takiej zmiany.
6/ droga na Chmielnik została zgłoszona do naprawy do Nadleśnictwa Kościan.
7/ po zastanowieniu się postanowiłem że zebrania wiejskie zrobimy jesienią, być może, że w 
godzinach przedpołudniowych,
8/ Radny Pan Henryk Rygusik  wyjaśnił, że do mostu nikt się nie chce przyznać interweniowałem 
w Sławie. Osoba z Powiatu miała się skontaktować, nikt się nie zgłosił. Przyjechali i nalali na 
jedna stlone asfalt aby wyrównać poziom i to wszystko. Most jest zniszczony od spodu, są 
szczeliny dochodzące do 20 cm. 
9/ w sprawie zakupu działki pod parking, po wizycie jednej z właścicielek nie podejmuje się 
negocjacji. W pierwszej kolejności musza dojść do porozumienia obydwie panie będące 
właścicielami. Są sposoby aby to załatwić ale na razie nie chce z nich korzystać.
10/ WDK po wycięciu drzew wygląda imponująco,. W miejsce drzew miał powstać parking, jest 
jednak obawa, że przy większych imprezach wyjazd z niego będzie niemożliwy po
nieważna chodniku będzie fala ludzi wychodzących z boiska dlatego zastanawiam się czy w ogóle 
robić. Jest tam cała infrastruktura komunikacyjna co będzie jak zaczniemy kopać.
11/  nie jest ważne kogo jest droga aby ja utwardzić. Mamy możliwość zakupu szlaki należy 
jednak zorganizować jej zagospodarowanie żeby droga była przejezdna.
12/  w sprawie korzystania i dostępu do agregatu w Potrzebowie. Przy najbliższej okazji będę 
rozmawiał z Prezesem Brzeskotem jakie widzi rozwiązanie tego problemu.
13/ gałęzie na ul. Tartacznej – zostaną wysłani pracownicy gospodarczy aby to zrobili 
w najbliższym czasie.
14/  Kierownik ZDPO we  Wschowie odmówił naszej współpracy stwierdził, że zrobią to sami 
dlatego czekamy i nic nie robimy,
15/ w sprawie remontu stawu p-poż w Zaborówcu musze się zastanowić, Nie są to duże 
pieniądze ale należy je zaplanować.

Radny Pan Radosław Wojcieszyk – podwyższenie nośności mostów do 32 ton nie rozwiązuje 
problemu bo tak będziemy płacić w razie kontroli mandat – 350 zł. za przejazd. Jeśli samochody 
sa zarejestrowane na terenie gminy to zarządca może wstawić zaświadczenie o możliwości 
przejazdu bez konsekwencji.
Radna Pani Urszula Miksza -  byłaby to zapora dla tirów przejeżdźających przez naszą gminę ze 
Sławy, którzy wszystek towar wożą przez nasza gminę, bo droga na Wschowę jest nieprzejezdna 
ze względu na wiadukty.
Pan Wójt – jest to nie fer, że każdy może zarejestrować działalność bez względu na warunki w 
jakich będzie realizowana. 
Przedstawił zebranym treść pisma jakie skierował do radnych poseł Borowiak w sprawie wsparcia 
budowy pomnika matki sybiraczki. Jest podane konto każdy kto chciałby wesprzeć ten pomysł 
może wpłacić pewna kwotę.

Radna Powiatu Pani Genowefa Zielnica – otrzymałam sygnały dotyczące  łatania dziur przy 
wjeździe do miastka, pomalowanie barierki przy moście oraz o ograniczenie szybkości w 
Potrzebowie. Była propozycja ustawienia fotoradaru. Pan Starosta  stwierdził, że jest to za drogie, 
ale kontrole policji mogą być częstsze co już odczuliśmy.
Powiat wschowski nie kwapi się do partycypowania w remont drogi i mostu a korzystają z 
przejazdu tą trasą.
Postaram się dowiedzieć co można zrobić w sprawie zaświadczenia dla transportowców. 
Przekaże sprawę remontu chodników i przełożenia wjazdów kierownikowi  P. Królowi.
Poinformowała, że w budżecie gminy na  drogę Wijewo Włoszakowice przeznaczone jest 32- tys. 
zł. natomiast na drogę w Potrzebowie 91 tys. zł.

Ad. pkt. 10. 

Przewodniczący  obrad  uznał  porządek  XVII  sesji  za  wyczerpany.  Podziękował  za  udział 
i zakończył obrady.


